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Foreword 

The text of document 27/324/FDIS, future edition 2 of IEC 60519-6, prepared by IEC TC 27, Industrial 
electroheating equipment, was submitted to the IEC-CENELEC parallel vote and was approved by 
CENELEC as EN 60519-6 on 2002-10-01. 

This part of EN 60519 shall be used in conjunction with the latest edition of EN 60519-1. It is intended to 
modify, replace or make additions to EN 60519-1 for particular requirents concerning industrial 
microwave heating equipment. 

The following dates were fixed: 

 – latest date by which the EN has to be implemented 
  at national level by publication of an identical 
  national standard or by endorsement  (dop) 2003-07-01 

 – latest date by which the national standards conflicting 
  with the EN have to be withdrawn  (dow) 2005-10-01 

Annexes designated "normative" are part of the body of the standard.  
In this standard, annex ZA is normative. 
Annex ZA has been added by CENELEC. 

__________ 

Endorsement notice 

The text of the International Standard IEC 60519-6:2002 was approved by CENELEC as a European 
Standard without any modification. 

In the official version, for Bibliography, the following notes have to be added for the standards indicated: 

IEC 61000-3-2 NOTE Harmonized as EN 61000-3-2:2000 (modified). 

IEC 61000-3-3 NOTE Harmonized as EN 61000-3-3:1995 (not modified). 

IEC 61000-3-11 NOTE Harmonized as EN 61000-3-11:2000 (not modified). 

IEC 61000-6-2 NOTE Harmonized as EN 61000-6-2:2001 (modified). 

__________ 
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Annex ZA  
(normative) 

 
Normative references to international publications  

with their corresponding European publications 

This European Standard incorporates by dated or undated reference, provisions from other 
publications. These normative references are cited at the appropriate places in the text and the 
publications are listed hereafter. For dated references, subsequent amendments to or revisions of any 
of these publications apply to this European Standard only when incorporated in it by amendment or 
revision. For undated references the latest edition of the publication referred to applies (including 
amendments). 

NOTE When an international publication has been modified by common modifications, indicated by (mod), the relevant 
EN/HD applies. 

Publication Year Title EN/HD Year 

IEC 60050-841 1983 International Electrotechnical 
Vocabulary (IEV) 
Chapter 841: Industrial electroheating 
 

- - 

IEC 60519-1 - 1) Safety in electroheat installations 
Part 1: General requirements 
 

EN 60519-1 1993 2) 

IEC 61307 - 1) Industrial microwave heating 
installations - Test methods for the 
determination of power output 
 

EN 61307 1996 2) 

CISPR 11 (mod) - 1) Industrial, scientific and medical (ISM) 
radio-frequency equipment - Radio 
disturbance characteristics - Limits and 
methods of measurement 
 

EN 55011 1998 2) 

ISO 13849-1 1999 Safety of machinery - Safety-related 
parts of control systems 
Part 1: General principles for design 

- - 

 

 

 

                                                      
1) Undated reference.  
2) Valid edition at date of issue.  
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sur les publications de la CEI
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• Catalogue des publications de la CEI
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en ligne sont également disponibles sur les
nouvelles publications, les publications rempla-
cées ou retirées, ainsi que sur les corrigenda.

• IEC Just Published
Ce résumé des dernières publications parues
(www.iec.ch/JP.htm) est aussi disponible par
courrier électronique. Veuillez prendre contact
avec le Service client (voir ci-dessous) pour plus
d�informations.

• Service clients
Si vous avez des questions au sujet de cette
publication ou avez besoin de renseignements
supplémentaires, prenez contact avec le Service
clients:

Email: custserv@iec.ch
Tél: +41 22 919 02 11
Fax: +41 22 919 03 00

Publication numbering

As from 1 January 1997 all IEC publications are
issued with a designation in the 60000 series. For
example, IEC 34-1 is now referred to as IEC 60034-1.

Consolidated editions

The IEC is now publishing consolidated versions of its
publications. For example, edition numbers 1.0, 1.1
and 1.2 refer, respectively, to the base publication,
the base publication incorporating amendment 1 and
the base publication incorporating amendments 1
and 2.

Further information on IEC publications

The technical content of IEC publications is kept
under constant review by the IEC, thus ensuring that
the content reflects current technology. Information
relating to this publication, including its validity, is
available in the IEC Catalogue of publications
(see below) in addition to new editions, amendments
and corrigenda. Information on the subjects under
consideration and work in progress undertaken by the
technical committee which has prepared this
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is also available from the following:

• IEC Web Site (www.iec.ch)

• Catalogue of IEC publications

The on-line catalogue on the IEC web site
(www.iec.ch/catlg-e.htm) enables you to search
by a variety of criteria including text searches,
technical committees and date of publication. On-
line information is also available on recently
issued publications, withdrawn and replaced
publications, as well as corrigenda.

• IEC Just Published

This summary of recently issued publications
(www.iec.ch/JP.htm) is also available by email.
Please contact the Customer Service Centre (see
below) for further information.

• Customer Service Centre
If you have any questions regarding this
publication or need further assistance, please
contact the Customer Service Centre:

Email: custserv@iec.ch
Tel: +41 22 919 02 11
Fax: +41 22 919 03 00
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE
____________

SÉCURITÉ DANS LES INSTALLATIONS ÉLECTROTHERMIQUES –

Partie 6: Spécifications pour les installations
de chauffage industriel à hyperfréquences

AVANT-PROPOS
1) La CEI (Commission Electrotechnique Internationale) est une organisation mondiale de normalisation

composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de la CEI). La CEI a
pour objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les
domaines de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, la CEI, entre autres activités, publie des Normes
internationales. Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national
intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations internationales, gouvernementales et non
gouvernementales, en liaison avec la CEI, participent également aux travaux. La CEI collabore étroitement
avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des conditions fixées par accord entre les
deux organisations.

2) Les décisions ou accords officiels de la CEI concernant les questions techniques représentent, dans la mesure
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux intéressés
sont représentés dans chaque comité d’études.

3) Les documents produits se présentent sous la forme de recommandations internationales. Ils sont publiés
comme normes, spécifications techniques, rapports techniques ou guides et agréés comme tels par les
Comités nationaux.

4) Dans le but d'encourager l'unification internationale, les Comités nationaux de la CEI s'engagent à appliquer de
façon transparente, dans toute la mesure possible, les Normes internationales de la CEI dans leurs normes
nationales et régionales. Toute divergence entre la norme de la CEI et la norme nationale ou régionale
correspondante doit être indiquée en termes clairs dans cette dernière.

5) La CEI n’a fixé aucune procédure concernant le marquage comme indication d’approbation et sa responsabilité
n’est pas engagée quand un matériel est déclaré conforme à l’une de ses normes.

6)  L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Norme internationale peuvent faire
l’objet de droits de propriété intellectuelle ou de droits analogues. La CEI ne saurait être tenue pour
responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de propriété et de ne pas avoir signalé leur existence.

La Norme internationale CEI 60519-6 a été établie par le comité d'études 27 de la CEI:
Chauffage électrique industriel.

Cette seconde édition annule et remplace la première édition publiée en 1982 et constitue
une révision technique.

La présente partie de la CEI 60519 doit être utilisée conjointement avec la CEI 60519-1. Elle
est destinée à modifier, remplacer ou effectuer des ajouts à la CEI 60519-1 pour les prescrip-
tions particulières relatives aux installations de chauffage industriel à hyperfréquences.

Le texte de cette norme est issu des documents suivants:

FDIS Rapport de vote

27/324/FDIS 27/334/RVD

Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant
abouti à l'approbation de cette norme.

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/CEI, Partie 3.
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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION
____________

SAFETY IN ELECTROHEAT INSTALLATIONS –

Part 6: Specifications for safety in industrial
microwave heating equipment

FOREWORD
1) The IEC (International Electrotechnical Commission) is a worldwide organization for standardization comprising

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of the IEC is to promote
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To
this end and in addition to other activities, the IEC publishes International Standards. Their preparation is
entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with may
participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising
with the IEC also participate in this preparation. The IEC collaborates closely with the International
Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the
two organizations.

2) The formal decisions or agreements of the IEC on technical matters express, as nearly as possible, an
international consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation
from all interested National Committees.

3) The documents produced have the form of recommendations for international use and are published in the form
of standards, technical specifications, technical reports or guides and they are accepted by the National
Committees in that sense.

4)  In order to promote international unification, IEC National Committees undertake to apply IEC International
Standards transparently to the maximum extent possible in their national and regional standards. Any
divergence between the IEC Standard and the corresponding national or regional standard shall be clearly
indicated in the latter.

5)  The IEC provides no marking procedure to indicate its approval and cannot be rendered responsible for any
equipment declared to be in conformity with one of its standards.

6)  Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this International Standard may be the subject
of patent rights. The IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights.

International Standard IEC 60519-6 has been prepared by IEC technical committee 27:
Industrial electroheating equipment.

This second edition cancels and replaces the first edition published in 1982 and constitutes
a technical revision.

This part of IEC 60519 shall be used in conjunction with the latest edition of IEC 60519-1. It is
intended to modify, replace or make additions to IEC 60519-1 for particular requirements
concerning industrial microwave heating equipment.

The text of this standard is based on the following documents:

FDIS Report on voting

27/324/FDIS 27/334/RVD

Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on
voting indicated in the above table.

This publication has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 3.
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Le comité a décidé que le contenu de cette publication ne sera pas modifié avant 2007.
A cette date, la publication sera
• reconduite;
• supprimée;
• remplacée par une édition révisée, ou
• amendée.
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The committee has decided that the contents of this publication will remain unchanged
until 2007. At this date, the publication will be

• reconfirmed;
• withdrawn;
• replaced by a revised edition, or
• amended.
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INTRODUCTION

La CEI 60519 comprend les parties suivantes, présentées sous le titre général: Sécurité dans
les installations électrothermiques.

− Partie 1:  Règles générales

− Partie 2:  Prescriptions particulières pour installations de chauffage par résistance

− Partie 3:  Règles particulières pour les installations de chauffage par induction et par
conduction et pour les installations de fusion par induction

− Partie 4:  Prescriptions particulières pour les installations de four à arc

− Partie 5:  Spécifications pour la sécurité des installations au plasma

− Partie 6:  Spécifications pour les installations électrothermiques industrielles à hyperfréquences

− Partie 7:  Règles particulières pour les installations comportant des canons à électrons

− Partie 8:  Règles particulières pour fours de refusion sous laitier électroconducteur

− Partie 9:  Prescriptions particulières pour installations de chauffage diélectrique à haute
fréquence

− Partie 10:  Prescriptions particulières concernant des systèmes de chauffage électrique
superficiel pour applications industrielles et commerciales 1

− Partie 11:  Règles particulières pour les installations pour brassage, transport ou coulée
électromagnétique de métaux liquides

− Partie 21:  Règles particulières pour les installations de chauffage par résistance –
Installations électrothermiques de fusion de verre

La présente édition de la CEI 60519-6 demeure aussi proche que possible de la
CEI 60519-6:1982, que l'on a utilisée avec succès pendant 20 ans. Elle spécifie les
prescriptions de sécurité pour les installations électrothermiques industrielles à hyper-
fréquences et les installations spécialement conçues pour des applications spécifiques,
contrairement aux dispositifs de chauffage à hyperfréquences à usage commercial et
domestique, qui sont fabriqués en série. De tels équipements sont traités par la
CEI 60335-2-25 et la CEI 60335-2-90.

———————
1  A l’étude.
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INTRODUCTION

IEC 60519 consists of the following parts, under the general title Safety in electroheat
installations

  Part 1:  General requirements

  Part 2:  Particular requirements for resistance heating equipment

  Part 3:  Particular requirements for induction and conduction heating and induction
melting installations

  Part 4:  Particular requirements for arc furnace installations

  Part 5:  Specifications for safety in plasma installations

  Part 6:  Specifications for safety in industrial microwave heating equipment

  Part 7:  Particular requirements for installations with electron guns

  Part 8:  Particular requirements for electroslag remelting furnaces

  Part 9:  Particular requirements for high-frequency dielectric heating installations

  Part 10:  Particular requirements for electric surface heating systems for industrial and
commercial applications 1

  Part 11:  Particular requirements for installations for electromagnetic stirring, transport or
pouring of metal liquids

  Part 21:  Particular requirements for resistance heating equipment – Heating and melting
glass equipment

This edition of IEC 60519-6 stays as close as possible to IEC 60519-6:1982, which was
successfully used over 20 years. It specifies safety requirements for industrial microwave
heating equipment and plants specially designed for specific applications, unlike commercial
and household microwave heating devices, which are manufactured in series. Such
equipment is covered by IEC 60335-2-25 and IEC 60335-2-90.

———————
1  Under consideration.
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SÉCURITÉ DANS LES INSTALLATIONS ÉLECTROTHERMIQUES –

Partie 6: Spécifications pour les installations
de chauffage industriel à hyperfréquences

1 Domaine d’application

La présente partie de la CEI 60519 est applicable aux installations qui utilisent l'énergie à
hyperfréquences, seule ou en combinaison avec d'autres formes d'énergie pour le chauffage
industriel des matériaux.

La présente partie est applicable aux installations électrothermiques industrielles fonctionnant
dans la plage de fréquences comprises entre 300 MHz et 300 GHz.

La présente partie de la CEI 60519 ne s'applique pas aux appareils domestiques et
analogues (traités par la CEI 60335-2-25 et par la CEI 60335-2-90).

2 Références normatives

Les documents références ci-après sont indispensables pour l'application de ce document.
Pour les références datées, seule l'édition citée s'applique. Pour les références non datées,
c’est l’édition la plus récente du document référencé (y compris tous ses amendements) qui
s’applique.

CEI 60050(841):1983, Vocabulaire Electrotechnique International (VEI) – Chapitre 841:
Électrothermie industrielle

CEI 60519-1, Sécurité dans les installations électrothermiques – Première partie: Règles
générales

CEI 61307, Installations industrielles de chauffage à hyperfréquence – Méthodes d'essais
pour la détermination de la puissance de sortie

CISPR 11, Appareils industriels, scientifiques et médicaux (ISM) à fréquence radioélectrique –
Caractéristiques de perturbations électromagnétiques – Limites et méthodes de mesure

ISO 13849-1:1999, Sécurité des machines – Parties des systèmes de commande relatives
à la sécurité – Partie 1: Principes généraux de conception

3 Définitions

Pour les besoins de la présente partie de la CEI 60519, les termes figurant dans la
CEI 60519-1 et la CEI 60050(841), ainsi que les définitions suivantes s’appliquent.

3.1
générateur d'énergie à hyperfréquences
générateur d'énergie électromagnétique dans la plage de fréquences comprises entre
300 MHz et 300 GHz
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SAFETY IN ELECTROHEAT INSTALLATIONS –

Part 6: Specifications for safety in industrial
microwave heating equipment

1 Scope

This part of IEC 60519 is applicable to equipment using microwave energy alone or in
combination with other kinds of energy for industrial heating of materials.

This part is applicable to industrial microwave heating equipment operating in the frequency
range 300 MHz to 300 GHz.

This part does not apply to appliances for household and similar purposes (covered by
IEC 60335-2-25 and IEC 60335-2-90).

2 Normative references

The following referenced documents are indispensable for the application of this document.
For dated references, only the edition cited applies. For undated references, the latest edition
of the referenced document (including any amendments) applies.

IEC 60050(841):1983, International Electrotechnical Vocabulary (IEV) – Chapter 841:
Industrial electroheating

IEC 60519-1, Safety in electroheat installations – Part 1: General requirements

IEC 61307, Industrial microwave heating installations – Test methods for the determination of
power output

CISPR 11, Industrial, scientific and medical (ISM) radio-frequency equipment – Electro-
magnetic disturbance characteristics – Limits and methods of measurement

ISO 13849-1:1999, Safety of machinery – Safety-related parts of control systems – Part 1:
General principles for design

3 Definitions

For the purpose of this part of IEC 60519, the terms given in IEC 60519-1, IEC 60050(841) as
well as the following apply.

3.1
microwave energy generator
generator of electromagnetic energy in the frequency range 300 MHz to 300 GHz
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